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De fractie heeft de volgende vragen:

Geachte voorzitter,

Op 15 oktober verscheen in de NRC[1] het bericht dat verscheidene gemeenten een bedrijf (NTA) al 
jaren undercover onderzoek laten doen in moskeeën. De betreffende gemeenten stuurden in het 
geheim onderzoekers van dit particuliere bureau naar islamitische organisaties, die zich niet kenbaar 
maakten als onderzoeker. Het gaat dus om onderzoeken waar beginselen niet zijn nageleefd en geen
hoor en wederhoor heeft plaatsgevonden. Er is ook geen opdracht voor geweest vanuit 
gemeenteraden of andere democratisch gelegitimeerde organen. Het vertrouwen in de overheid en 
het recht onder sommige bevolkingsgroepen neemt af. Een overheid die zonder duidelijke aanleiding 
door, soms illegale, infiltratie van gebedshuizen informatie inwint, schaadt daarmee het vertrouwen 
van inwoners.

In Roosendaal is tot nu toe altijd sprake geweest van respectvolle samenwerking met de moskeeën 
en islamitische vertegenwoordigers. Roosendaal wordt ook niet genoemd in het NRC-artikel. De PvdA
ontving sinds de publicatie van het NRC-artikel wel berichten uit de gemeenschap in Roosendaal dat 
zij zich zorgen maken over deze kwestie.

De PvdA heeft derhalve de navolgende vragen aan het college van B&W:

[1] https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/undercover-naar-de-moskee-hoe-gemeenten-al-jaren-een-
bedrijf-inhuren-om-heimelijk-islamitische-organisaties-te-onderzoeken-a4061964 en 
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/geheime-rapporten-gemeenten-lieten-moskee-undercover-
onderzoeken-a4062060

Vraag 1

Bent u bekend met genoemde NRC-artikel? 

Volgens het artikel zouden zeker tien gemeenten in Nederland de afgelopen jaren undercover 
onderzoek hebben laten doen naar moskeeën in hun gemeente.

Vraag 2

Wat is uw mening over de wijze waarop deze gemeenten heimelijk undercover acties hebben uitgezet
binnen Moskeeën? Is het college het met ons eens dat de in het artikel beschreven werkwijze 
onacceptabel is?

Vraag 3

Heeft de gemeente Roosendaal in het verleden (heimelijk) onderzoek gedaan of laten doen naar 
Roosendaalse moskeeën en/of andere islamitische organisaties, in welke vorm dan ook? Zo ja, om 
welke moskeeën/ islamitische organisaties ging het? Waarom en met welk doel?

Vraag 4

https://gemeenteroosendaal.sharepoint.com/sites/Griffiebesloten/Gedeelde%20documenten/General/-%20a%20Raad/Raadsvragen/Raadsvragen%202021/231-2021%20Raadsvragen%20PvdA%20-%20Bericht%20Geheim%20onderzoek%20islamitische%20organisaties%20in%20gemeenten.docx#_ftn1
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/geheime-rapporten-gemeenten-lieten-moskee-undercover-onderzoeken-a4062060
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/geheime-rapporten-gemeenten-lieten-moskee-undercover-onderzoeken-a4062060
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/undercover-naar-de-moskee-hoe-gemeenten-al-jaren-een-bedrijf-inhuren-om-heimelijk-islamitische-organisaties-te-onderzoeken-a4061964
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/15/undercover-naar-de-moskee-hoe-gemeenten-al-jaren-een-bedrijf-inhuren-om-heimelijk-islamitische-organisaties-te-onderzoeken-a4061964
https://gemeenteroosendaal.sharepoint.com/sites/Griffiebesloten/Gedeelde%20documenten/General/-%20a%20Raad/Raadsvragen/Raadsvragen%202021/231-2021%20Raadsvragen%20PvdA%20-%20Bericht%20Geheim%20onderzoek%20islamitische%20organisaties%20in%20gemeenten.docx#_ftnref1


Deelt u de zorgen van de PvdA dat de impact van het NRC-artikel hierboven voor een grote 
vertrouwensbreuk tussen moskeeën en moslims enerzijds en de (lokale) overheid anderzijds zorgt 
dan wel kan zorgen?

Vraag 5

Is het college van plan om met de vertegenwoordigers van de Roosendaalse moskeeën in gesprek te 
gaan over het eventueel geschade vertrouwen en de onrust die is ontstaan over dit NRC-artikel?

In het Actieplan Integrale Veiligheid zet u in op het tegen gaan van polarisatie. U verdiept de kennis 
over dit thema bij professionals en inwoners. Hierdoor wil u de sociale cohesie versterken in plaats 
van personen of groepen te isoleren. Dus het tegengaan en voorkomen van “onbekend maakt 
onbemind”. U zet in op het vergroten van bewustwording en bewustzijn bij professionals. Door 
trainingen worden de deelnemers bewust van signalen die duiden op radicalisering en polarisatie.

Vraag 6

Hoe loopt dit actiepunt, in het kader van radicalisering en polarisatie?

Alvast dank voor uw antwoorden,

Namens de fractie van PvdA,

Michael Yap

Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1. Ja, wij zijn bekend met het NRC-artikel.
2. Wij zijn van mening dat je op basis van vertrouwen samenwerkt. Als college hebben wij een 

goede band met de besturen van onze moskeeën. Een dergelijk onderzoek past dus niet in de 
wijze van hoe wij samenwerken. 

3. Nee, Roosendaal maakt geen onderdeel uit van de gemeenten die betrokken zijn bij een 
dergelijk onderzoek.

4. Naar aanleiding van het artikel is er ambtelijk telefonisch contact geweest met de voorzitters 
van de moskeeën. Daarnaast heeft de burgemeester door middel van een brief (het onderzoek 
ging met name over de Marokkaanse moskeeën) de Marokkaanse moskee laten weten dat 
Roosendaal geen onderdeel uitmaakt van de gemeenten die betrokken zijn bij een dergelijk 
onderzoek. Er is tevens ambtelijk een mail uitgegaan naar de Turkse moskee. Zowel in de brief
als in de email vragen we aan de moskeebesturen het bericht door te zetten aan de mensen 
die betrokken zijn bij de moskee.

5. Begin november staat er een reguliere afspraak met het bestuur van de Turkse moskee 
gepland. Het artikel zal hier zeker besproken worden. In de mail en de brief aan de 
moskeebesturen hebben we tevens aangegeven dat wanneer er behoefte is aan een extra 
overleg, we een afspraak zullen maken. 

6. Door de coronacrisis en de vuurwerkrellen van dit jaar, heeft dit thema enige vertraging 
opgelopen. Echter zijn we inmiddels bezig met een inhaalslag. Zo hebben de afgelopen 
maanden 148 professionals gebruik gemaakt van de verschillende trainingen die zijn 
aangeboden. 

Met vriendelijke groet,

Namens het college van burgemeester en wethouders,

Burgemeester J.M. (Han) van Midden


